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کوتاه

وزیر صمت: 
مردم صبر کنند، وضعیت خودرو 

رو به بهبودی است !
تولید  اینکه  بیان  با  تجارت  و  وزیر صنعت، معدن 
داده ایم،  افزایش  را  مونتاژی  و  داخلی  خودروهای 
گفت: وضعیت بازار خودرو خوب خواهد بود، مردم 
است. بهبود  به  رو  روندها  کنند،  حوصله  و  صبر 
در  آبادی«  علی  »عباس  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
رتبه بندی  حاشیه بیست و ششمین دوره همایش 
گفت:  خبرنگاران،  جمع  در  ایران  برتر  شرکت های 
عده ای  اما  است  بهبود  به  رو  بازار خودرو  وضعیت 
در این بازار به دنبال منافع خود و سودهای کلان 
هستند و لذا از این وضعیت سوء استفاده می کنند.
تولید  اینکه  بیان  با  تجارت  و  وزیر صنعت، معدن 
داده ایم،  افزایش  را  مونتاژی  و  داخلی  خودروهای 
افزود: بدون تردید می گویم که وضعیت بازار خودرو 
خوب خواهد بود، مردم صبر و حوصله کنند روندها 
خودروهای  عرضه  مورد  در  وی  است.  بهبود  به  رو 
خودروهای  در  آزاد  عرضه  داشت:  بیان  وارداتی 
در  تعهداتمان  امسال  پایان  تا  و  داریم  وارداتی 
خصوص عرضه خودروهای وارداتی انجام می شود و 
به پایان می رسد. وی در خصوص اختصاص خودرو 
وزارت  کارگروه  در  موضوع  این  کفت:  جانبازان  به 
تایید شد؛ منتظریم  نظر مثبت  با  و  صمت مطرح 
در دولت مصوب شود؛ ضمن اینکه برای سال آینده 
در برنامه آمده است.علی آبادی اظهار داشت: عرضه 
همزمان خودرو برقی و بنزینی در سامانه خواهیم 

داشت و مردم می توانند انتخاب کنند.

واکنش اتاق تهران به درخواست 
اتاق اربیل برای تحریم کالاهای 

ایرانی
از سوی  ایرانی  کالاهای  تحریم  درخواست  پی  در 
اتاق بازرگانی اربیل، اتاق بازرگانی تهران بیانیه ای 
همکاری های  تداوم  ضرورت  بر  آن  در  و  صادر 
اقتصادی میان دو ملت ایران و عراق تأکید کرد.
در روزهای اخیر گزارش هایی منتشر شد که نشان 
می داد در پی تحولات نظامی اخیر در منطقه، اتاق 
بازرگانی اربیل اقلیم کردستان عراق از بازرگانان و 
مردم خواسته واردات و استفاده  محصولات ایرانی 
را بایکوت کنند. حالا اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی تهران این موضوع را تأیید کرده و در 
از  ایرانی  کالاهای  تحریم  درخواست  به  واکنش 
سوی اتاق بازرگانی اربیل عراق، در بیانیه ای با اشاره 
به پیوندهای تاریخی دیرینه و علقه های فرهنگی 
بازرگانان  و  تجار  جامعه  از  ملت  دو  ساله  هزاران 
برای  دیرینه  رنج های  که  خواست  عراق  و  ایران 
با  و  نکنند  فراموش  را  امروز  میراث  به  دستیابی 
گشاده  با سینه ای  مودت،  بندهای  به  زدن  چنگ 
را  دوجانبه  همکاری های  توسعه  درخشان  آینده 

مدنظر داشته باشند.

احتمال افزایش وام بازنشستگان 
تأمین اجتماعی در سال ۱۴۰۳

اجتماعی  تأمین  بازنشستگان  کانون  رئیس 
وام  مبلغ  افزایش  پیشنهاد  به  اشاره  با  تهران 
بازنشستگان این سازمان در هیئت امنای تأمین 
اجتماعی گفت: احتمال افزایش وام بازنشستگان 
تأمین اجتماعی در سال ۱۴۰۳ وجود دارد. »علی 
با افزایش وام بازنشستگان  ارتباط  دهقان کیا« در 
سازمان تأمین اجتماعی اظهار کرد: این موضوع در 
هیئت امنای سازمان تأمین اجتماعی مطرح شده 
است.وی افزود: در حال حاضر مبلغ وام پرداختی 
به بازنشستگان تأمین اجتماعی ۲۰ میلیون تومان 
است که انتظار می رود این رقم در سال آینده به 
بیش از ۳۰ میلیون تومان برسد، البته همانطور که 
گفته شد این موضوع باید در هیئت امنای سازمان 

تأمین اجتماعی به تصویب برسد.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: باید از کسانی 
که فرار مالیاتی با رقم های درشت دارند، جریمه گرفت 
و حتی می توان اصلا کسب وکارهای خرد با رقم های 

جزء را جریمه نکرد.
به گزارش دنیای هوادار؛ »محمدباقر قالیباف« رئیس 
مجلس  علنی  جلسه  در  اسلامی،  شورای  مجلس 
شورای اسلامی و در جریان بررسی بند »ک« تبصره 
شش لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ مربوط به اخذ مالیات 
بر ارزش افزوده از فراریان مالیاتی بیان کرد: این ماده 
می گوید که باید تکلیف کسانی مشخص شود که از 
از زمان تصویب قانون مالیات بر  سال ۱۳۸۷ یعنی 

ارزش افزوده تاکنون مالیات پرداخت نکرده اند.
وی ادامه داد: توجه مجلس شورای اسلامی به این 
نکته است که نباید به این افراد فشار وارد شود؛ لذا 
قانون   ۲۱۶ ماده  یک  تبصره  براساس  که  شده  قید 
مالیات بر ارزش افزوده مجموع جریمه های این افراد 

از ۵۰ درصد اصل مالیات بیشتر نشود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان یک ابهام گفت: 
 ۴۰۰ مثلا  که  کسی  بین  جریمه  پرداخت  در  اکنون 
که یک  با کسی  دارد  مالیاتی  بدهی  تومان  میلیارد 
میلیارد تومان بدهی دارد، ابهام وجود دارد. پس باید 
سقفی در تعیین جریمه لحاظ شود در عین این که 
بخش  افزود:  نشود.قالیباف  وارد  افراد  به  فشاری 

عمده ای از این افراد کسانی هستند که کسب وکارهای 
خرد دارند و شاید لازم نباشد که همان ۵۰ درصد جریمه 
را از آنها بگیریم با این نگاه برای افراد ضعیف تر سقف 

گذاشته شده و حتی می توان از آنها جریمه نگرفت.

همچنین وی گفت: باید از کسانی که فرار مالیاتی 
حتی  و  گرفت  جریمه  دارند،  درشت  رقم های  با 
رقم های جزء  با  می توان اصلا کسب وکارهای خرد 

را جریمه نکرد.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: از ابتدای سال جاری 
بیش از ۱۱ هزار میلیارد تومان تسهیلات در جهت حمایت از 
کسب و کارهای خرد و کوچک از سوی این صندوق پرداخت 

شده است.
»هادی بابایی« در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری معاونت 
کارآفرینی  با صندوق  ریاست جمهوری  و خانواده  بانوان  امور 
ابتدای  از  اشتغال  ایجاد  بر  جمهور  رئیس  تأکید  گفت:  امید 
دولت سیزدهم تا کنون بیش از ۱۱ هزار میلیارد تومان تسهیلات 

در جهت حمایت از کسب وکارها پرداخت شده است.
وی افزود: سال گذشته ۱۰۰ هزار شغل و در سال جاری بیش 
از ۴۸ هزار شغل به واسطه تسهیلات این صندوق ایجاد شده 
است. در سال ۱۴۰۱ بیش از ۳۳ درصد تسهیلاتی که صندوق 

کارآفرینی امید پرداخت کرده، مختص بانوان بوده است.
بابایی تأکید کرد: تفاهم نامه ای که امروز با معاونت امور بانوان 
و خانواده ریاست جمهوری به امضا می رسد مسیر حمایت از 
کسب و کارها و اشتغال حوزه بانوان، خصوصاً بانوان و زنان 
بر اساس این تفاهم نامه  را تسهیل می کند.  سرپرست خانوار 
در این روز مبارک قدم کوچکی را در حمایت از حوزه اشتغال 

بانوان برداریم.
وی تأکید کرد: صندوق کارآفرینی امید حامی کسب وکارهای 
خرد و کوچک است و نگاه ویژه ای به حوزه بانوان دارد. اکنون 
در یکی از روستاهای مرزی ایران و پاکستان توسط این صندوق 
کارآفرینی انجام شده است. در این روستا پرورش زنبور عسل 
صورت می گیرد که شاید از چشم خیلی ها دور باشد؛ اما صندوق 

کارآفرینی این کار را انجام داده است.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خبر داد

ــهیلات برای  ۱۱ همت تس پرداخت 
حمایت از کســب وکارهای خرد 

بانک مرکزی بخشنامه مربوط به مصوبه شورای پول و اعتبار مبنی بر 
افزایش سقف وام کمک ودیعه مسکن را که در تهران ۲۰۰ میلیون 
تومان، مراکز استان ها ۱۵۰ میلیون تومان، سایر شهرستان ها ۱۰۰ میلیون 
تومان و برای مناطق روستایی ۴۰ میلیون تومان تعیین شده است را به 
۲۰ بانک عامل ابلاغ کرد و متقاضیان مشمول پس از ثبت نام در سامانه 
طرح های حمایتی مسکن وزارت راه و شهرسازی به بانک  های عامل 
معرفی می شوند. دستورالعمل اجرایی تسهیلات کمک ودیعه مسکن 
پس از افزایش سقف تسهیلات اعطایی به بانک های ملت، ملی، مسکن، 
پاسارگاد،  سامان،  شهر،  تجارت،  سپه،  کارگران،  رفاه  بانک  صادرات، 
خاورمیانه، پارسیان، سینا، کارآفرین، آینده، گردشگری، اقتصاد نوین، 
ایران زمین، پست بانک و موسسه اعتباری ملل به عنوان بانک های 
عامل پرداخت تسهیلات ابلاغ شده است. براساس این بخشنامه بانک 
مرکزی، متقاضیان این تسهیلات می بایست دارای اجاره نامه رسمی یا 
اجاره نامه ثبت شده در سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و 
دارای کد رهگیری، حداکثر شش ماه قبل از ثبت درخواست متقاضی 
در سامانه باشند. متقاضی موظف است اطلاعات سکونت و مالکیت 
خود را در سامانه املاک و اسکان ثبت کند.همچنین کلیه متقاضیان 
و همسر ایشان متعهد هستند که در زمان ثبت نام، فاقد مسکن و یا 
زمین مسکونی ملکی باشند. چنانچه در هر زمان سابقه مالکیت ایشان 
محرز شود، از فرآیند پرداخت تسهیلات حذف شده و در صورت اخذ آن 
تسهیلات، متعهد به استرداد کلیه تسهیلات دریافتی و جبران خسارات 

و جرایم مربوطه خواهند بود.
به  فوریت  قید  به  را  مراتب  بایستی  عامل  بانک های  اساس،  براین 
واحدهای اجرایی ذی ربط ابلاغ و انتهای بر اعطای تسهیلات موصوف 

تأکید کنند.

بانک مرکزی اعلام کرد

افزایش ســقف وام کمک ودیعه 
شد ابلاغ  مسکن 

رئیسمجلسشورایاسلامیمطرحکرد؛

اخذ جریمه از فراریان مالیاتی با رقم درشت
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محیط زیست

پلیکان های صومعه سرا در دام 
آنفلوآنزای پرندگان

شهرستان  زیست  محیط  حفاظت  اداره  سرپرست 
صومعه سرا از تلف شدن چندین قطعه پرنده مهاجر 

پلیکان بر اثر آنفلوآنزا فوق حاد پرندگان خبر داد.
پناهگاه  محیط بانان  گزارش  پی  در  آقایی«  »امین 
قطعه  چند  مشاهده  بر  مبنی  سلکه  وحش  حیات 
پلیکان تلف شده، اظهار کرد: طبق هماهنگی های لازم 
که با شبکه دامپزشکی شهرستان انجام شد و برمبنای 
نمونه برداری از پرندگان تلف شده و پس از بررسی نتایج 
آزمایشات و سایر بررسی های صورت گرفته علت تلف 
شدن این پرندگان از سوی اداره دامپزشکی بیماری 
آنفلوآنزای حاد پرندگان اعلام شد.وی با اشاره به اینکه 
تمامی پرنده های تلف شده جمع آوری و سپس دفن 
بهداشتی شدند، افزود: آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان در 
فصول سرد سال که پرندگان مهاجر از منطقه سیبری 
به مناطق گرمسیر جنوبی مهاجرت می کنند، بیشتر 
مهاجرت  کریدورهای  از  نیز  ایران  زیرا  می شود  دیده 
آنهاست اما وقوع بیماری در سایر فصول نیز دور از 
انتظار نیست. آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان، متأسفانه از 
بیمارهای مشترک بین انسان و پرندگان است که در 
صورت انتقال ویروس به جمعیت دیگری از پرندگان 
و یا انسان موجب مشکلات حاد و تلفات جدی برای 
به  اشاره  با  است.آقایی  طیور  جمعیت  در  و  انسان 
از  تعداد قابل توجهی مرغداری در سطح شهرستان، 
شهروندان خواست برای جلوگیری از انتشار بیماری، 
از شکار غیرمجاز و تهیه پرندگان مهاجر در بازارهای 

محلی جداً خودداری کنند.

شکارچی حیات وحش در دام 
محیط بانان نظرآباد

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان نظرآباد 
اعلام کرد: با پیگیری مأموران یگان حفاظت محیط 
حیات  شکارچیان  از  یکی  شهرستان  این  زیست 
وحش به دام محیط بانان افتاد.»محمد محمودی« 
افزود: مأموران یگان حفاظت محیط زیست نظرآباد 
پس از سه روز پیگیری و تعقیب موفق به دستگیری 
یک متخلف حیات وحش که اقدام به زنده گیری 
محیط  کرد:  اظهار  شدند.وی  بود  کرده  کبک  پرنده 
بانان در سطح یکی از روستاهای اطراف شهرستان با 
هماهنگی با دادستانی و همراهی نیروی های فراجا 
تله  چند  و  کبک  پرنده  قطعه  به کشف سه  موفق 
زنده گیری پرنده از این متخلف شدند که با تشکیل 
برای سیر مراحل قانونی در اختیار  پرونده متخلف 

مراجع قضایی قرار گرفت.

برگزاری چهارمین اردوی جهاد 
تبیین با موضوع محیط زیست

موضوع  با  تبیین  جهاد  اردوی  آخرین  و  چهارمین 
حضور  با  و  بهمن  اول  یکشنبه  روز  زیست  محیط 
استان  خبرنگاران  و  انقلاب  جبهه  جهادی  نیروهای 
برگزار شد.این برنامه که دومین مرحله از اجرای طرح 
و  انقلابی  نیروهای  ظرفیت  از  »استفاده  پرچمداری 
جهادی در حفظ محیط زیست« بود با هدف بازدید 
و بررسی معضلات، اقدامات و فرصت های مرکز دفع 
زباله حلقه دره کرج انجام شد. این برنامه شامل بازدید 
از مرکز دفن زباله های عادی و بیمارستانی، لاگون های 
پردازش  مرکز  و  کمپوست  تولید  مرکز  زباله،  شیرابه 
پسماندهای عادی بود.روزانه یک هزار و ۵٠٠ تُن زباله 
در مرکز دفع زباله حلقه دره به وسعت ١١٠ هکتار به 
زباله  میزان  این  می شوند.  مدیریت  مختلف  اشکال 
می  کند  تولید  شیرابه  مترمکعب   ۳۰۰ تا   ۲۵۰ روزانه 
که با تلاش فعالان محیط زیست و اجرای طرح های 
دپوی  لاگون   ۱۴ از  لاگون   ۷ تبخیر  روش  با  علمی 
شیرابه خشک شده است. روزانه ١۵ تن زباله عفونی 
نیز در البرز تولید می شود که نیمی از آنها که متعلق به 
بیمارستان ها هستند، فرایند بی خطرسازی را طی کرده 
و دفن خواهند شد. مابقی زباله های عفونی مربوط به 

مطب ها و مراکز درمانی کوچک است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز گفت: 
در بررسی های به عمل آمده وضع کیفی هوا در 
به مدت مشابه سال  نسبت  ماهه سال جاری   ۹
گذشته ۲۰ درصد افزایش روزهای سالم و پاک را 

داشته است.

به گزارش دنیای هودار؛ »مجید درگی« در نشستی 
هوای  هفته  مناسبت  به  خبرنگاران  با حضور  که 
پاک برگزار شد، افزود: در ۹ ماهه سال جاری حدود 
۷۰ درصد از روزها و سال گذشته ۴۹ درصد از روزها 
در شرایط پاک و قابل قبول بوده که این عدد در 

سال ۱۴۰۰ حدود ۴۷ درصد بوده است.
زهکش قزوین همچون آزاد راه تهران شمال بدون 

مجوز محیط زیست احداث شد
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز در ادامه 
با اشاره به موضوع تالاب صالحیه و چالش هایی 
که از طریق زهکش ایجاد شده در آن به وجود آمده 
اشاره کرد وافزود: تالاب صالحیه یک تالاب دائمی 
نیست و فصلی هست که بیابان سیلابی هست 
که هر سالی بارندگی بوده و سیلاب بوده آبی در 
آن جمع می شده و به تبع آن پرندگان مهاجر هم 
زمستان گذرانی می کردند که فواید زیادی هم برای 
استان در پی داشت.وی اظهار کرد: احداث زهکش 
کشاورزی  جهاد  سوی  از   ۸۰ دهه  در  که  قزوین 
استان قزوین انجام شد مانع باقی ماندن آب در 

این منطقه و عدم تزریق آب به سفره های زیرزمینی 
خاک  به سطح  را  خاک  اینکه شوری  شد ضمن 

می آورد.
وی با بیان اینکه تغییر اقلیم و کاهش بارش ها 
تالاب  این  برای  آبی  دیگر  که  شده  موجب  نیز 
باقی نماند، گفت: اکنون شرایطی را در این تالاب 
گرد  باد  وزش  کوچکترین  با  که  هستیم  شاهد 
استان های  که  برمی خیزد  هوا  به  زیادی  غبار  و 
همجوار خود و حتی پایتخت را تحت تاثیر خود 
قرار می دهد.وی تصریح کرد: در سال های گذشته 
بخش  توسعه  برای  زنجان  و  قزوین  استان های 
کشاورزی یکسری سدها و بندهای آبی را بر روی 
آبی که به سمت این تالاب می آمد، بارگذاری کردند 
که آبی که در گذشته به این منطقه می آمده دیگر 
نمی آید. پیش از اجرای این پروژه ایراداتی بر آن 
گرفته شد که بدون برطرف کردن ایرادات آن پروژه 
را اجرا کردند و در اجرای این پروژه هیچ برآوردی از 
اینکه این سازه این منطقه را به یک بیابان بی آب 

و علف تبدیل می کند، نداشتند.

ارتقای ۲۰ درصدی کیفیت هوای البرز در سالجاری
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز

رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
در  فعالیت  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  شهری 
زدگی،  سیاست  اجازه  ما  به  وحش  حیات  حوزه 

سوءتدبیر و پشت پرده های پنهان را نمی دهد.
به  خطاب  چپردار«  »جواد  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
شهردار بیان کرد: مروری بر سبقه باغ شهری کلانشهر 
کرج به من و شما نهیب می زند که تکالیف مدیریت 
شهری، مطالبات و حقوق شهروندان صرفاً خلاصه در 
ناوگان  توسعه  قطار شهری،  احداث  بزرگراه،  تکمیل 
اتوبوسرانی، تقاطع غیر همسطح، شهرسازی بی رویه، 
اشتغال  یا  ریالی  کاربری، هزینه های هنگفت  تغییر 
بودجه  ردیف های  صرف  در  انسانی  نیروی  بی قاعده 

شهرداری نیست.
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شورای اسلامی شهر کرج اظهار کرد: این شهر، 
مردم و نسل های بعد از ما نیاز به هوای پاک، حیات 
منابع  و  گیاهی  متنوع  گونه های  طبیعی،  وحش 
است،  ماندگار  میراث  و  گرانقدر  ودیعه  که  طبیعی 
نیز دارد و ما موظف به برنامه ریزی در راستای حفظ، 
ناشدنی  تکرار  ارزشمند  ذخایر  این  تأمین  و  توسعه 
حیات وحش، زیست بوم، زمین و هوای پاک هستیم.
تذکر قانونی به مزایده پارک محیط بان و باغ پرندگان

چپردار تصریح کرد: آقای شهردار خوب است بدانید بر 
این اساس شورای ششم در سال اول برای ایجاد اکو 
پارک و توسعه حیات وحش در بستر منابع طبیعی در 
تعامل با سازمان های محیط زیست، گردشگری و در 
هماهنگی استاندار البرز، ردیف بودجه ای را محقق کرد 
تا اکو پارک ملی با پشتوانه پتانسیل های بین المللی 
بنا  این شهر  در  ژنتیکی  ذخایر  و گسترش  در حفظ 
نهاده شود.وی تأکید کرد: هفته هوای پاک با شعار 
مسئول«  شهروند  و  پاسخگو  مسئول  پاک،  »هوای 
بهانه ای شد تا با مرور این سوابق، پتانسیل و برنامه ها 
به شما، معاونت محیط زیست و خدمات شهری و 
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری 
این ردیف و تخلفات محرز در  برای تخطی در کسر 
انجام مناقصه عمومی با عنوان به کارگیری پیمانکار 
پارک  حیوانات  تأمین  و  نگهداری  حفظ،  مدیریت، 
محیط بان و پارک چمران و متعاقباً مزایده عمومی 
با عنوان اجاره عرصه و عیان پارک محیط بان و باغ 

پرندگان پارک چمران تذکر قانونی ایراد کنم.
زمان  در  آنکه  از  فارغ  آقای شهردار  یادآور شد:  چپردار 
بررسی متمم بودجه قبل از مزایده تذکر داده بودم ولیکن 
فراخوان  در  تأکید کرده ام که  ریاست سازمان  به  بارها 
مناقصه یا مزایده برابر قانون مجوز سازمان محیط زیست 
و اهلیت پیمانکاران احصا شود، چرا که فعالیت در حوزه 
حیات وحش، تبعات ملی ناشی از نقص توانمندی و 
سبقه لطمات جاری در کشور به ما اجازه سیاست زدگی، 
سوءتدبیر و دخالت سلیقه های شخصی یا خدای ناکرده 

پشت پرده های پنهان را نمی دهد.
چپردار خاطرنشان کرد: چرا در فراخوان مناقصه و مزایده 
مجوز سازمان محیط زیست که از ارکان تخصصی و 
قیود قانونی بوده، حذف شده یا قید نشده است؟ چرا 
مضاف به این نقیصه مدیرکل سازمان محیط زیست 
که صراحتاً به اخذ مجوز، اهلیت پیمانکار مطروحه 
اشاره و شهرداری را ملزم به هماهنگی کرده التفات 
نکرده اید؟ در بند ۲۸ از فراخوان در عوض ارائه مجوز 
فنی  توانمندی  در  پیمانکار  اقرار  به  مربوطه  سازمان 
اکتفا کرده و با این فرض غلط تکالیف سازمان های 

متولی را مختل کرده اید.
وی افزود: آیا حضور تنها یک پیمانکار در مناقصه و 
از قضا همان پیمانکار در مزایده که قبلًا نیز از سوی 

شده اید،  نظریه  اخذ  به  ملزم  زیست  محیط  سازمان 
با  شهردار  آقای  نیست؟  موضوعه  مقررات  از  تخطی 
وجود شبهات مطروحه در سبقه پیمانکاری و اتفاقات 
حادث در کشور به استناد گزارش های موثق صدا و 
مصاحبه  ثبت  و  رسمی  اخبار  منابع  ملی،  سیمای 
کارفرما چگونه در کمیسیون معاملات عالی یا عقد 

قرارداد به اهلیت پیمانکار در پیمان رسیده اید؟
وی گفت: به نظر می رسد ادارات کل حراست و بازرسی 
باید دلیل تأیید این مناقصه، مزایده، مجوزهای رسمی 
و اهلیت پیمانکار را مجدد بررسی و اعلام نظر کنند. 
است  لازم  تخلفات  یا  ابهامات  این  تأیید  در صورت 
قانون  برابر  را  قرارداد  یا  مزایده  مناقصه،  لغو  دستور 
صادر کنید و اصلاح فراخوان، مناقصه یا مزایده برابر 

مقررات، مصالح و تدبیر را در دستور کار قرار دهید.
رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات 
شهری شورای اسلامی شهر کرج اضافه کرد: در غیر 
این صورت ضمن پیگیری لازم از سوی دستگاه های 
تکرار  بی تدبیری،  این  تبعات  مسئولیت  نظارتی، 
اتفاقات مطروحه و خسارات مادی و معنوی ناشی 
نیز  من  وقت  آن  تا  و  است  شهردار  عهده  بر  آن  از 
از نظارت سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 

انصراف خواهم داد.

رئیسکمیسیونمحیطزیستشورایشهرکرج:

فعالیت در حوزه حیات وحش به ما اجازه سیاست زدگی نمی دهد

شد قانون  اعمال  البرز  در  لاینده  آ نقلیه  وسیله  هزار   ۷ ۴۹
سرهنگ »حمداله رحمتی پور« - رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز- گفت که در اجرای کنترل آلاینده های وسایل 
متحرک، ۶۲۵ هزار و ۷۵۶ وسیله نقلیه آلاینده طی سال جاری در این استان اعمال قانون شده است. از مجموع وسایل 
نقلیه اعمال قانون شده، ۷۲۸ هزار و ۳۲۳ دستگاه خودرو فاقد معاینه فنی و ۲۱ هزارو ۱۷۷ دستگاه کامیون فاقد مجوز 
بوده است. در این مدت ۹۶ وسیله نقلیه دودزا نیز به تعمیرگاه منتقل شده است.
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در حالیکه در لایحه بودجه پیشنهادی از سوی دولت، مالیات خودروهای لوکس برای خودروهای بالای سه میلیارد تعیین شده 
بود، حالا مجلس شورای اسلامی، حداقل قیمتی خودروهای لوکس را به ۳.۵ میلیارد تومان افزایش داد. با توجه به افزایش 
حداقل قیمتی خودروهای لوکس از سه میلیارد تومان به ۳.۵ میلیارد تومان، به نظر می رسد درآمدهای مالیاتی دولت از این 

بخش کاهش خواهد یافت.
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؟ ز« چه خرب »الرب

تعیین وضعیت اراضی بلاتکلیف 
شهرجدید مهستان

عمران  شرکت  سرپرست  و  مدیره  هیئت  عضو 
تعیین  کرد:  اعلام  البرز  استان  مهستان  شهرجدید 
افراد حقیقی  به  واگذار شده  اراضی  برخی  وضعیت 
و حقوقی این شهر در دستور کار قرار گرفت.»ذبیح 
الله زارع« با بیان اینکه عزم شرکت عمران شهر جدید 
مهستان برای تعیین تکلیف اراضی واگذار شده بدون 
عملیات ساخت و ساز جدی است،گفت: طی ماه های 
اخیر ۳۳ خریدار حقیقی و حقوقی زمین در این شهر 
خلع ید و۹۳ اظهار نامه فسخ شد.وی ادامه داد: در 
جدید  شهر  اراضی  از  زیادی  تعداد  گذشته  سنوات 
مهستان با کاربری های مسکونی، مذهبی، فرهنگی، 
انتظامی  اداری،  آموزشی،  صنعتی،  درمانی،  هنری، 
و تجاری به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار شده 
اراضی  از  تعدادی  قراردادی  تعهدات  به رغم  و  است 
موصوف، منجر به ساخت و ساز و بهره برداری نشده 
مطالبات  به  پاسخگویی  برای  کرد:  اظهار  است.زارع 
مردمی مبنی بر کمبود امکانات عمومی، با تصمیم 
شرکت عمران شهرجدید مهستان، خریداران اراضی در 
اسرع وقت بایستی نسبت به اخذ پروانه و ساخت و 

ساز اقدام نمایند.

البرز رتبه چهارم کشوری را در 
مناسب سازی معابر کسب کرد

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز گفت: 
ستاد  دبیرخانه  توسط  گرفته  صورت  ارزیابی  طبق 
هماهنگی و  پیگیری مناسب سازی کشور طی سال 
جاری، این استان رتبه چهارم کشوری را در اجرای 
کسب  معلولان  برای  معابر  مناسب سازی  طرح های 
ستاد  نشست  در  دوشنبه  روز  افضلی«  کرد.»احمد 
البرز  استان  مناسب سازی  پیگیری  و  هماهنگی 
افزود: این مهم بیانگر آن است که تمام دستگاه  های 
اجرایی استان فعالیت مؤثری در این زمینه داشتند 
رتبه  روند شاهد کسب  این  تداوم  با  امیدواریم  که 
نخست کشوری باشیم.وی با اشاره به اهمیت مقوله 
مناسب سازی معابر و اماکن عمومی استان البرز از 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی خواست در اعتبارات 
اداری،  ساختمان های  تجهیز  و  تعمیر  با  مرتبط 
اولویت مناسب سازی را مدنظر قرار دهند تا مدیران 
دستگاه های اجرایی نسبت به اجرایی شدن مصوبات 
این ستاد اقدام کنند.افضلی یادآور شد: از شهرداران 
و رؤسای بانک های استان انتظار می رود نسبت به 
مناسب سازی اماکن خود اقدام کنند که در این زمینه 
نیز مکلف هستند  استان  فرمانداران شهرستان های 
بر برگزاری نشست های منظم شهرستانی، در  علاوه 
جلسات آینده ستاد گزارش اقدامات صورت گرفته در 

سطح شهرستان های استان را ارائه دهند.

۲۱ هزار و ۶۶۰ معتاد در البرز 
تحت درمان قرار گرفتند

مدیر کل بهزیستی استان البرز اعلام کرد: ۲۱ هزار و ۶۶۰ 
فرد معتاد طی سال جاری در ۵۳ مرکز درمان اعتیاد اعم 
از مراکز سرپایی، اقامتی و جامع با مشارکت گروه های 
همتا تحت درمان قرار گرفتند.»وجیهه محمدی فلاح« 
افزود: درمان اعتیاد با هدف بهبود و بازتوانی افرادی 
با  یا  مراجعه می کنند  داوطلبانه  به صورت  که  بوده 
دستور قضایی در مراکز درمان سرپایی، اقامتی، جامع 
با مشارکت گروه های همتا و خود یار است.وی بیان 
کرد: همچنین تیم آموزش دیده متخصص در مراکز 
درمان اعتیاد شامل پزشک، مدیر داخلی، روانشناس 
و مددیار به درمان افراد معتاد می پردازند.وی با اشاره 
به برنامه های بازتوانی مراکز توانمندسازی و اشتغال 
اجتماعی  روانی  حمایت های  گفت:  یافتگان  بهبود 
و  پذیرش  شامل  یافته  بهبود  افراد  از  خانوادگی  و 
نگهداری رایگان سه تا ۶ ماه است که این افراد نیز 
برای  خدمات مددکاری، روانشناسی و مهارت آموزی 

اشتغال برخوردار می شوند.

سلامت 

به دنبال سفر هیئت اقتصادی به چین و پیگیری اتاق 
بازرگانی البرز و تعاملات اتاق ایران و چین، مقدمات لازم 
به منظور تجهیز مرکز دفن زباله حلقه دره به سیستم های 

روز بازیافت پسماندهای ساختمانی فراهم شد.
اقتصادی  پی سفر هیئت  در  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
البرز در آبان ماه امسال به ششمین نمایشگاه بین المللی 
واردات شانگهای و بازدید مشترک استاندار و رئیس اتاق 
زباله های  از سایت های مجهز ساماندهی  البرز  بازرگانی 
جدید  تکنولوژی های  مشاهده  و  چین  در  ساختمانی 
در  فعال  چینی  شرکت  یک  نمایندگان  زمینه،  این  در 
زمینه تبدیل نخاله های ساختمانی و معدنی به منظور 
ارائه پیشنهادات و معرفی طرح های هدفمند نخاله های 
ساختمانی البرز از مرکز دفن زباله حلقه دره کرج بازدید 
کردند.در جریان بازدید مربوطه که با دعوت مشترک و 
هماهنگی اتاق بازرگانی و صنایع ایران و چین و اتاق 
با  چینی  تجاری  هیئت  این  شد،  انجام  البرز  بازرگانی 
همراهی »محمدرضا خسروی« رئیس سازمان مدیریت 
پسماند و »محمد نیکنام« مدیر عامل سازمان همیاری 
نخاله های  دپوی  مرکز  از  البرز  استان  شهرداری های 
و  کرده  دیدن  حلقه دره  زباله  دفن  مرکز  در  ساختمانی 
و  تکنولوژی  مذکور،  مرکز  مکانی  موقعیت  به  توجه  با 
فناوری های مورد نیاز برای پردازش و دپوی نخاله های 

ساختمانی در این محل را پیشنهاد دادند.

 تاکنون نمونه هایی مشابه از تکنولوژی های پیشنهادی 
از سوی این شرکت چینی در زمینه بازیافت نخاله های 
انجام  نیز  تهران  استان  فیروزکوه  شهر  در  ساختمانی 
شده و در برخی کشورهای توسعه یافته دنیا قدمت به 
کارگیری چنین سیستم های مکانیزه ای حدود ۳۰ سال و 
در کشورهای حوزه خلیج فارس مانند امارات متحده عربی 

و عمان به ترتیب ۱۵ و ۵ سال است .
با توجه به پیگیری رئیس اتاق بازرگانی البرز در خصوص 
زمینه  در  استان  اقتصادی  فعالان  دغدغه مندی  رفع 
تسهیل فرآیند پردازش و بازیافت زباله های ساختمانی، 
واقع  در  چینی  هیئت  این  بازدید  صنعتی،  و  معدنی 

فاز نخست در مسیر ورود تکنولوژی های جدید پردازش 
قرار  ادامه  در  و  بود  حلقه دره  در  ساختمانی  نخاله های 
است که شرکت های متقاضی دیگری که برای فعالیت در 
این عرصه اعلام آمادگی می کنند، طرح ها و پیشنهادات 
خود در این زمینه را ارائه دهند تا هر چه سریع تر یکی از 
آنها وارد فاز اول اجرایی و در نتیجه آن کاهش پسماند 

ساختمانی و آلاینده های ناشی از آن شود.
لازم به توضیح است که بازیافت نخاله های ساختمانی 
فرآیندی برای جلوگیری از آلودگی های محیطی، کاهش 
اشغال فضا، کاهش مصرف آب در پروژه های ساختمانی 

و تولید و ساخت بتن ارزان قیمت است.

باپیگیریاتاقبازرگانیالبرزوتعاملاتاتاقایرانوچین؛

 به روزترین تکنولوژی بازیافت نخاله های ساختمانی وارد البرز می شود 

کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نائب 
تأخیر  جوابگوی  کسی  چه  اینکه  بیان  با 
کارکنان  تکمیلی  بیمه  پرداخت های  در 
شهرداری است، گفت: بیمه تکمیلی طرف 
و  ندارد  برخط  سیستم  شهرداری  قرارداد 
و  کند  پرداخت  باید خودش  بیمه شونده 
طی یک فرایند و بروکراسی اداری و زمان بر 

بخشی از مبلغ را دریافت کند. 
قهرمانی  »مریم  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
و  یکصد  دستور  از  پیش  نطق  در  صارم« 
اسلامی  رسمی شورای  پنجاهمین جلسه 
شهر کرج با بیان اینکه مرقومه ای به امضا 
بر  مبنی  شهرداری  کارکنان  از  تعدادی 
کوتاهی شرکت بیمه طرف قرارداد شهرداری 
واصل شده، اظهار داشت: در خصوص بیمه 
تکمیلی جلسات قبل کوتاهی ها، نواقص 
در ارائه خدمات را  تذکر دادم و  متولیان 
در شهرداری متعهد شدند تا مشکلات بیمه 
تکمیلی پرسنل را  مرتفع کنند متاأسفانه 
همچنان گلایه ها از کوتاهی شرکت طرف 
قرارداد وجود دارد و گویا اراده ای جهت رفع 

این مشکل وجود ندارد.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای 

اسلامی شهر کرج اذعان کرد: هزینه بیمه 
کسر  پرسنل  حقوق  از  ماهیانه  تکمیلی 
بعضا  اقتصادی،  این وضعیت  با  می شود 
قرارداد  طرف  بیمه  که  می شود  گزارش 
بیمه  و  ندارد  برخط  سیستم  شهرداری 
شونده باید خودش پرداخت کند و طی یک 
فرایند و بروکراسی اداری و زمان بر بخشی 

از مبلغ را دریافت کند. 
بیمه  تکلیف  کرد:  بیان  صارم  قهرمانی 
موجود  شرایط  اگر  کنید  مشخص  را 
دارد  وجود  مقاومتی  نیست،  اصلاح پذیر 
جهت اصلاح و ارائه خدمات مطلوب، واقعا 
اراده کنید از ظرفیت های حقوقی استفاده 

کنید تا وضعیت را تغییر دهید. 

اعتراض به عدم پایبندی بیمه طرف قرار 
داد کارکنان شهرداری 

با  گفت:  کرج  شهر  شورای  خزانه دار 
پیگیری  های صورت گرفته قرارداد همکاری 
شرکت هدی ارقام با شهرداری کرج پس از 
سال ها تعیین تکلیف می شود.به گزارش 
با  شهرداری  قرارداد  طی  هوادار؛  دنیای 
شهر  تحقق  بود  قرار  ارقام  هدی  شرکت 
حوزه  در  الکترونیک(  )بلیط  الکترونیک 
حمل و نقل عملیاتی شود.هدف ابتدایی 
در این طرح، تجهیز اتوبوس های کلانشهر 
کرج به سیستم بلیط الکترونیکی و حذف 
وجه نقد و در ازای آن افزایش اتوبوس، 
اتوبوس و سایر  ایستگاه های  ساماندهی 
بدون  سال ها  که  بود  تفاهم نامه  شرایط 
شده  رها  خود  حال  به  مناسب  خروجی 

به  اشاره  با  سیرایی  سعیدی  بود.حسین 
بعد  گرفته  انجام  پیگیری های  با  اینکه 
با  ارقام  هدی  شرکت  قرارداد  سال ها  از 
می شود،  تکلیف  تعیین  کرج  شهرداری 
اظهار داشت: در حوزه حمل و نقل نیازمند 

اقدامات جدی و اثرگذار هستیم.
وی اذعان کرد: منکر اقدامات انجام شده 
نیستیم و قطعا تلاش های خوبی صورت 
حوزه  در  باید  کرج  کلانشهر  اما  گرفته 
حمل و نقل رویه  و نگاه جدی و به سود 
شهروندان داشته باشد.عضو هیئت رئیسه 
شورای شهر کرج ادامه داد: متأسفانه نگاه 
ناوگان حمل و  از  شهروندان به استفاده 
نقل عمومی مثل گذشته نیست که باید 
جدید  خطوط  ایجاد  و  ناوگان  توسعه  با 
اعتماد  زمینه  و  داده  تغییر  را  روند  این 
نقل  و  حمل  سیستم  به  مردم  دوباره 
عمومی را مهیا کنیم.خزانه دار شورای شهر 
کرج خاطرنشان کرد: امیدواریم با درایت 
تکلیف  تعیین  ضمن  شهرداری  و  شورا 
همکاری با شرکت هدی ارقام، در جهت 
تقویت حوزه حمل و نقل عمومی گام های 

مؤثرتری برداریم.

نائب رئیس شورای اسلامی شهر کرج مطرح کرد

 در حوزه حمل و نقل 
نیازمند برنامه ریزی  مضاعف هستیم 

خزانه دار شورای شهر کرج 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان اعلام کرد 

شناسایی بیش از ۳۰ هزار 
مورد جدید مشکوک به 

دیابت و فشار خون در البرز
یک  کرد:  اعلام  البرز  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
میلیون و ۴۱۰ هزار نفر از مردم این استان در پویش ملی 
سلامت غربالگری شدند.به گزارش دنیای هوادار؛ »شهرام 
صیادی« گفت: طرح پویش سلامت از ۱۵ آبان ماه تا ۳۰ 
دی ماه امسال در مناطق شهری و روستایی استان البرز 

اجرا شد.وی با اشاره به اینکه در طرح ملی غربالگری 
سلامت میزان قند خون و فشار خون افراد غربالگری شد، 
اظهار کرد: این طرح برای افراد بالای ۱۸ سال در استان 
انجام شد که هشت هزار ۹۷۱ نفر مشکوک به دیابت و 
۲۱ هزار و ۵۱۵ نفر مشکوک به فشار خون بالا شناسایی 
البرز ضمن  استان  دانشگاه علوم پزشکی  شدند.رئیس 
اجرای  در  استان  بهداشت  کارکنان  زحمات  از  قدردانی 
این برنامه، ادامه داد: این طرح با مشارکت تمام کارکنان 
شاغل در ۳۵۳ واحد بهداشتی استان، مراکز بهداشت در 
قالب یک هزار و ۹۰۰ تیم سیار با حضور در مکان های 
تجمعی از جمله ادارات، سازمان ها، مراکز آموزش عالی، 

مدارس، صنایع، کارگاه ها و امثال آن انجام شد.
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داستان جلد

ورزشی
شد اعلام  تومان   ۱ ۵۰ سهمیه ای  سفید  نفت  لیتر  هر  قیمت 

»محسن وزارتی« مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه البرز گفت: هر لیتر نفت سفید در سهمیه زمستانی استان 
به قیمت ۱۵۰ تومان به فروش می رسد. نفت سفید برای فصل زمستان خانوارهای اقامت فصلی و موقت یک تا چهار نفره کلیه 
شهرهای البرز ۲۰۰ لیتر و برای خانوارهای پنج نفر به بالا ۳۰۰ لیتر نفت سفید اعلام شده است. نفت سفید تخصیص داده شده به 
خانوارهای فاقد گاز شهری استان البرز به قیمت هر لیتر ۱۵۰ تومان عرضه می شود.

شماره 1486 -سه شنبه  3 بهمن 1402

وحید  بازگشت  از  پس 
مرادی و داورزنی از سفر 
به لوزان سوئیس منتظر بودیم  ببینیم سوغات فرنگ چه 
بوده و چه نتیجه ای عاید والیبال کشورمان شده است؟

متأسفانه در پی چندین جلسات مشورتی و کمیته 
جنبه  بیشتر  که  ایران،  والیبال  فدراسیون  در  فنی 
نمایشی داشت و هیچ خبری از انتخاب سرمربی تیم 
بایکدیگر  از کسانی که ظاهرا  ملی نشد و بسیاری 
که  کردند  ارائه  را  نظراتی  نقطه  داشتند،  تعارض 
تصمیم نهائی بی نتیجه ای ماند! سفر وحید مرادی و 
محمد رضا داورزنی به لوزان سوئیس ادامه جلسات 

به اصطلاح مشورتی و فنی را تحت الشعاع قرار داد.
جلساتی که از اول پیدا بود وقتی پای منافع فردی در 
میان باشد برخی در صدد هستند به امیال شخصی 
انتخاب  با  خود دست پیدا کنند و ضمن مخالفت 
مربی خارجی کلاهی بر سر والیبال ایران بگذارند واز 

این نمد کلاهی هم برای سر خود بیابند!
در این مورد چند بار نوشتیم و گفتیم به این امید 
که فریادرسی پیدا شود و فدراسیون والیبال را از این 
مخمصه نجات دهد، اما انگار طبق معمول نه چشم 

بینایی پیدا شد و نه گوش شنوایی!
به هر حال بازهم می نویسیم که در شرایط کنونی  کار 
دشوارتر از گذشته شده است و از قرار معلوم به این  
سادگی ها هم اصلاح پذیر نیست و با من بمیرم و تو 

بمیری ها مشکل حل نخواهد شد!
دلسوز  را  خود  ظاهر  به  که  نفوذی  افراد  از  برخی 
والیبال می دانند و از اخلاق در ورزش دَم می زنند، با 
آدرس غلط، برای منافع خود و برخی از دوستانشان 
که حاضرند قیصریه را به آتش بکشند که می کشند و 
مصالح ملی را هم زیر پا لگد مال می کنند، به هیچ 

چیز جز خودشان نمی اندیشند.
نهادهای   موقع  به  اگر  که  باشید  نداشته  تردیدی 
نظارتی وارد عمل می شدند مانع بسیاری از این کج 
روی ها می شد و دودش به چشم تیم ملی والیبال 
کشورمان نمی رفت. بدون شک اگر این رویه درست 
باید  روز  هر  باشد  داشته  تداوم  همچنان  و  نشود 
شاهد انحراف بیشتری از هدف غائی باشیم. اگر هم 
این ذهنیت در افکار عمومی ایجاد شود و نهادهای 
نظارتی هم تحت هر عنوانی سکوت اختیار کنند. باور 
بفرمایید که دیگر سنگ روی سنگ بند نخواهد شد! 

و اما پس از گذشت چند هفته و برگزاری چندین 
جلسه مشورتی بحث سفر مرادی و داورزنی به لوزان 
سوئیس برای شرکت در نشست لیگ ملت ها و اخذ 
میزبانی مسابقات جهانی پیش آمد و ادامه جلسه 
لورنزوتی  با  انتخاب سرمربی و شناسایی فردی که 
تماس داشته به دست فراموشی سپرده شد که بحث 

جداگانه ای دارد!

و اما سوغات سفر مرادی و داورزنی از لوزان سوئیس؟!
به نقل از روابط عمومی فدراسیون والیبال، »وحید 
داورزنی  محمدرضا  و  فدراسیون  سرپرست  مرادی« 
عضو ایرانی هیئت رئیسه فدراسیون جهانی والیبال 
در  شرکت  منظور  به  ماه(  دی   ۲۵( دوشنبه  بامداد 
لوزان  راهی   ۲۰۲۴ والیبال  ملت های  لیگ  شورای 
نشست،  این  از  پس  مرادی  می شود  گفته  شدند، 
دیگر  و  جهانی  فدراسیون  کل  دبیر  با  نیز  جلساتی 
مسئولان FiVB و والیبال ورلد داشته است  و درباره 
با  اظهار می دارد: جلسه بسیار خوبی  این جلسات، 
والیبال  جهانی  فدراسیون  کل  دبیر  آزوددو  فابیو 
جهانی  فدراسیون  در  ایشان  همکاران  که  داشتیم 
هم در این جلسه حضور داشتند و درباره موضوعات 
موضوع  نخستین  کردند.  بیان  را  نکاتی  مختلف 
درباره شرایط تیم ملی والیبال ایران بود که یکی از 
قدرت های مطرح دنیا است و در یک سال گذشته 

نتوانست به نتایج مطلوب دست یابد.
که  داریم  انتظار  ما  اظهار می دارد:  ادامه  در  مرادی 
ویژه ای  نگاه  ایران  والیبال  به  جهانی  فدراسیون 
دنبال  به  ایران  والیبال  فدراسیون  باشد.  داشته 
از  برخی  نام  از  و  دنیاست  مربیان  بهترین  از  یکی 
تاکنون پذیرفته اند اسم  را  گزینه ها که پیشنهاد ما 
بُردم و همین طور به مربیانی که از حضور در ایران 
عذرخواهی کردند، اشاره  داشتم که فابیو از یکی از 

نیاز  زمینه  این  در  اگر  کرد  درخواست  همکارانشان 
به همکاری وجود داشت حمایت و  همکاری لازم 
معمول داریشد و به این ترتیب FIVB همکاری لازم 
را با ما در خصوص انتخاب سرمربی خواهد داشت 
تا بتوانیم بهترین های دنیا را برای سرمربیگری تیم 

ملی کشورمان انتخاب کنیم.
که  این  به  اشاره  با  والیبال  فدراسیون  سرپرست 
مطرح  دوم  موضوع  جهان ۲۰۲۵  قهرمانی  میزبانی 
با مسئولان FIVB بود، تصریح کرد:  شده در جلسه 
برای این مسابقات و لیگ ملت ها درخواست میزبانی 
داشتیم که به دلیل مشکلات مبادلات مالی با توجه 
به تحریم کشورمان در این زمینه موضوعاتی وجود 
داشت که در این جلسه درباره آن صحبت شد. ضمن 
اینکه پیشنهاداتی را مطرح کردم که مورد استقبال 
قرار گرفت ازجمله اینکه ورزش در ایران تماشاگران 
بسیاری دارد و برای آن ها تماشاگران ارومیه را مثال 
زدم و گفتم این موارد نشان می دهد که والیبال در 
ایران طرفداران بسیاری دارد و فابیو که برای حضور 
این  بود  آمده  ایران  به  ملت ها  لیگ  مسابقات  در 
موضوع را تأیید کرد و گفت من در کمتر جائی چنین 
در  که  دیده ام  را  علاقه مندی  و  پُرشمار  تماشاگران 
سالن حضور داشته باشند. فابیو هم والیبال ایران را 
یکی از قدرت های برتر دنیا می دانست و متعجب از 

نتایج سال گذشته تیم بود.
مرادی افزود: به آن ها پیشنهاد دادیم که اگر قهرمانی 
جهان را میزبان باشیم می توانیم به صورت مشترک 
با کشور های همسایه آن را برگزار کنیم که فابیو گفت 
در اطراف ما کشوری درخواست میزبانی نداده است 
و برای ۲۰۲۵ ایران یکی از گزینه های اصلی میزبانی 

مسابقات قهرمانی جهان خواهد بود.
خصوص  در  جلسه  این  در  افزود:  ادامه  در  مرادی 
اول لیگ ملت ها در  از هفته  آمادگی پیش  اردوی 
برزیل صحبت هائی کردیم. با توجه به اینکه هفته 
درخواست  است،  اهمیت  حائز  بسیار  ما  برای  اول 
کشورمان  ملی  تیم  برای  برزیل  در  کمپ  برگزاری 
به  ملت ها  لیگ  اول  هفته  است  قرار  که  داشتیم 
رابه  دوژانیرو  ریو  نزدیکی  در  برود که شهری  برزیل 
ما پیشنهاد دادند که امکانات استانداردی دارد و با 
مسئول مربوطه مذاکرات اولیه انجام گرديد و قرار شد 

از طریق ایمیل کار را دنبال کنیم.
سرپرست فدراسیون طرح توسعه والیبال برای ساخت 
خانه والیبال در روستا ها و شهر های مختلف و خرید 
ویدئوچک یا چشم عقاب با توجه به محدودیت هایی 
متأثر از تحریم را از دیگر مسائل مطرح شده در جلسه 
دانست و ادامه داد: شرکت هایی را پیشنهاد دادند که 
دچار  ما  تحریم ها،  به  توجه  با  ویدیوچک  خرید  برای 
آمادگی  نیز  توسعه  طرح  درباره  نشویم.  مالی  مشکل 
برای کمک به شهر ها و روستا های ایران را داشتند که با 
توجه به راهکار های قانونی به جمع بندی هائی رسیدیم.

وی ادامه داد: در خصوص حمایت از والیبالیست های 
دختران  اینکه  کردیم،  مطرح  صحبت هایی  افغان 
… در  از امکانات، مربی و  افغان چند سالی است 
ایران برخوردار شده اند. فابیو ضمن تشکر ویژه اشاره 
به  که  دارد  را  بخشی  المپیک  ملی  کمیته  که  کرد 
حمایت بیشتر از این تیم کمک خواهد کرد و خواهان 

حمایت بیشتر از این طریق شد.
فدراسیون  والیبال  توسعه  طرح  به  اشاره  با  مرادی 
را   مربی   داشتیم   FIVB با  توافقی  گفت:  جهانی 
معرفی کردند که استفاده کنیم و یک سال با الساندرا 
کمپدلی در قالب این طرح همکاری داشتیم. آن طرح 
دو ساله بود و ما یک سال دیگر بودجه برای استفاده 
از این طرح داریم و صحبت های اولیه برای استفاده 

از آن بورسه مطرح شد.
رئیس  گراسا  آری  از  والیبال  فدراسیون  سرپرست   
فدراسیون جهانی و فابیو آزوددو دبیر کل فدراسیون 
جهانی والیبال برای سفر به ایران دعوت کرد که با 
استقبال آن ها روبرو شد، اما برنامه کاری مسئولین 
فدراسیون جهانی به دلیل بازی های المپیک پاریس 
در سال ۲۰۲۴ بسیار فشرده است و تأکید کردند که 
علاقه بسیار زیادی برای این سفر دارند و حتماً در 

آینده انجام خواهند داد.
مرادی درباره عضویت ایرانی ها در کمیته ورزشکاران 
از  یکی  موضوع  این  گفت:  نیز  جهانی  فدراسیون 
فدراسیون  مسئولین  با  من  نشست  محور های 
است  نفر   ۱۰ کمیته شامل  این  ترکیب  بود.  جهانی 
که پنج بازیکن از ساحلی و پنج بازیکن از سالنی در 
آن عضویت دارند. البته ۵۰ درصد نفرات را نیز باید 

خانم ها تشکیل دهند.
کنگره  برگزاری  از  قبل  ماه  شش  داد:  ادامه  وی 
برای  بازیکنان  نام  ثبت  والیبال  جهانی  فدراسیون 

عضویت در کمیته ورزشکاران آغاز می شود. 
معروف  سعید  من  نظر  به  کرد  خاطرنشان  مرادی 
شایستگی حضور در این کمیته را دارد و فدراسیون 
ورزشکاران  درکمیته  عضویت  برای  او  از  والیبال 
حمایت خواهد کرد. شرایط سختی است، زیرا انتخاب 
نفرات از سوی ورزشکاران جهان است و باید تلاش 
زیادی برای رسیدن به این هدف انجام شود که در 
زنده  اسطوره  عنوان  به  را  معروف  دیدار سعید  این 
والیبال دنیا لقبی است که فدراسیون جهانی والیبال 

مسئولین  استقبال  مورد  و  کردم  مطرح  داده  او  به 
فدراسیون جهانی والیبال قرار گرفت و مقرر شد که 
و  نماید  را معرفی  ایران معروف  والیبال  فدراسیون 
فدراسیون جهانی والیبال تا حد امکان در این زمینه 

مساعدت و حمایت کند.
و اما آنچه که بیش از همه حائز اهمیت و قابل تأمل 
مسابقات،  کامل  برنامه  انتشار  از  پس  اینکه  است 
فدراسیون برنامه ریزی مسابقات تدارکاتی تیم ملی را 
باید در اولویت قرار دهد و نسبت به انتخاب سرمربی 
اقدام کُند که تا چاپ این مطلب کوچک ترین اقدامی 
در این رابطه صورت نگرفته است که جای تعجب و 
تاُسف دارد! به یقین با این تعلل در انتخاب سرمربی 
تعیین  برای  امیدی  هیچ  عملًا  کنیم  اذعان  باید 

تکلیف وضعیت نابسامان والیبال وجود ندارد!
البته ازجمله وظایف رسانه های گروهی نیز نظارت بر 
عملکرد فدراسیون نشین  هاست و آنها برحسب وظیفه 
و تکلیف، باید بسیاری از این موارد را شناسایی کرده 
و در رسانه ها عنوان کنند تا سِره از ناسِره تمیز داده 
شود و تشت رسوایی فدراسیون و دست اندرکاران تیم 

ملی والیبال پُر صدا تر از بام فروافتد.
به هر حال  با توجه به فضاحتی که به بار آمده، و 
تأخیر در برنامه ریزی مُدوّنی برای این روزهای بحرانی 
می توان به آینده  والیبال ایران و تیم ملی کشورمان 

امید داشت؟!
 انتظار می رود از بین این حضرات یکی پیدا شود و 
فلسفه مذاکره با مربیان خارجی را در این بُرهه بیان  
کند تا با استدلال مسئولان فدراسیون اهالی والیبال 

و مردم شریف ایران متقاعد شوند.
تیم  انتخاب سرمربی  با  ارتباط  در  اخیر  روزهای  در 
ملی والیبال کشورمان، هرکسی و یا بهتر بگوییم هر 
کارشناسی به نوعی در این خصوص اظهار نظر می کند 
اما عمده مباحث برسر این است که نباید فرصت سوزی 
کرد و منتظر نشست تا از بین گزینه های خارجی یکی 

حاضر به قبول دعوت فدراسیون والیبال ایران شود.
نباید دست روی  این عقیده اند که  بر  نیز  بعضی ها 
دست بگذاریم و با صرف هزینه های میلیاردی مربی 
خارجی بیاوریم و به دنبال سرنخی باشیم که بی شک  
کنونی  شرایط  در  البته  نمی رساند.  مقصد  به  را  ما 
پیدا کردن سرنخی که فدراسیون والیبال ایران را به 
مقصد برساند چندان هم  آسان نیست چرا که به قول 
آنها  از  قدیمی ها کلاف سر در گم شده و هر کدام 
با بقیه سرنخ ها چنان گره خورده اند که انسان را به 
اشتباه می اندازد و راه رسیدن به سرنخ را گم می کند!

صحبت پیرامون این مسائل و شایعه رَد صلاحیت 
انتخاباتی  نامزدهای  از  یکی  محمودی  بهنام  دکتر 
فدراسیون والیبال و اظهارنظر یکی از کارشناسان در 
مورد انتخاب سرمربی و دستیار اول او بسیار است که 
در این مجال نمی گُنجد که به فرصت بعدی موکول 

می کنیم.

اندرحکایتانتخابسرمربیتیمملیوالیبالایران؛

چرا فـــردا ؛ چرا امـــروز نه ؟چرا فـــردا ؛ چرا امـــروز نه ؟
اصغرقلندری

 انتظار می رود از بین این حضرات یکی پیدا 
شود و فلسفه مذاکره با مربیان خارجی را در 
مسئولان  استدلال  با  تا  کند  بیان   بُرهه  این 
شریف  مردم  و  والیبال  اهالی  فدراسیون 

ایران متقاعد شوند



روزنامه

استان ها66
شدند تعیین  لوکس  میلیاردی،   ۳۵ خانه های 

خانه های لوکس که در لایحه اولیه بودجه سال ۱۴۰۳،  ۲۵ میلیاردی تعیین شده بودند، پس از اصلاحیه لایحه 
بودجه به ۳۵ میلیارد تومان تغییر کرده و نیز از سوی مجلس، مقرر شد خانه های بالای ۳۵ میلیارد تومان مشمول 

مالیات شود. شماره 1486 -سه شنبه  3 بهمن 1402

داستان جلد
استان ها

استحصال خاویار برای اولین بار 
در استان آذربایجان شرقی

مدیر شیلات و امور آبزیان سازمان جهادکشاورزی 
خاویار  استحصال  از  شرقی  آذربایجان  استان 
برای اولین بار از مزرعه ای در شهرستان جلفا 

خبر داد.
»جواد گوزلی« اظهار کرد: در حال حاضر تعداد ۶۹ 
قطعه فیل ماهی ماده با میانگین وزنی حدود 

۹۰ کیلوگرم در این مرکز نگهداری می شود.
وی ادامه داد: استان آذربایجان شرقی یکی از 
ماهیان  پرورش  زمینه  در  پیشرو  استان های 
ماهیان  پرورش  شروع  که  است  خاویاری 
و  پایلوت  بصورت  استان  مزارع  در  خاویاری 
سد  در  قفس  در  پرورش  صورت  به  همچنین 
با  از سال ۹۰ در قالب طرح تحقیقی  ارسباران 
المللی  بین  تحقیقات  مرکز  مشترک  همکاری 
تاسماهیان دریای خزر آغاز شده است.وی اظهار 
کرد: در این مزارع در سطحی بالغ بر ۳ هزار و 
پانصد متر مربع ماهیان خاویاری برای اهداف 

تولید گوشت و خاویار پرورش می یابند.
ماهیان  پرورش  مزرعه   ۱۰ تعداد  گفت:  گوزلی 
خاویاری در استان شامل دو مزرعه در شهرستان 
در  و  سراب  شهرستان  در  مزرعه  چهار  جلفا، 
شهرستان های میانه، شبستر، مرند و خدا آفرین 
هر کدام یک مزرعه احداث شده است که دو 
گونه مهم ماهیان خاویاری با نام های سیبری و 

فیل ماهی در آن ها پرورش داده می شود.

آغاز پروژه سنگفرش بازارچه 
سبزه میدان رشت

فضاهای  بازآفرینی  و  عمران  سازمان  رئیس 
سنگفرش  پروژه  گفت:  رشت  شهرداری  شهری 
مناسب  هدف  با  رشت،  میدان  سبزه  بازارچه 
آغاز  ماه  ۲بهمن  روز  از  خوراک،  گذر  سازی 

می شود.
این  قرارداد  انعقاد  به  اشاره  با  اکبری«  »امید 
پروژه، اضافه کرد: بازارچه سبزه میدان واقع در 
کوچه جمشید جمراد در پیاده راه اعلم الهدی، از 
قدیم، محل فعالیت واویشکاپزی های رشت بوده 
و هست و بدین منظور پس از مطالعات انجام 
شده در حوزه بازآفرینی سازمان عمران، مقرر شد 
کف سازی، سنگفرش و مناسب سازی این محور 
برای فعالیت بیشتر این خوراک خیابانی انجام 

شود.
اقدام  دست  در  طرح های  به  اشاره  با  اکبری، 
برای اجرای پروژه های گردشگری رشت در محور 
از  کرد:  تصریح  شهرداری،  مصوب  ۷کیلومتری 
در  خوراک  خلاق  شهر  به عنوان  رشت  زمانیکه 
یونسکو معرفی شد، مدیریت شهری در راستای 
انجام  اقداماتی  خوراک،  شهرخلاق  برندسازی 
جمراد،  کوچه جمشید  سنگفرش  و  است  داده 
راستا  همین  در  نیز  خوراک  گذر  به  موسوم 

صورت می گیرد.

 صدور مجوز تأسیس
 ۱۶۵ دهیاری جدید در لرستان

مسئول کمیته روستایی و عشایری ستاد دهه 
فجر لرستان  گفت: امسال مجوز تأسیس ۱۶۵ 

دهیاری جدید در استان صادر خواهد شد.
اظهار  موسوی«  »سیدعیسی  حجت الاسلام 
کرد: ۳۶ برنامه شاخص در ۳۶ نقطه استان در 
نظر گرفته شده و در دهه فجر اجرا خواهد شد.

وی با اشاره به اجرای برنامه های دهه فجر در 
افزود: در  یک هزار و ۳۵۹ روستای لرستان، 
دهه فجر امسال مجوز تأسیس ۱۶۵ دهیاری 
این  که  شد  خواهد  صادر  استان  در  جدید 
موضوع در نوع خود کم نظیر و حتی بی نظیر 

است.

صنعت و معدن 

رئیس کمیسیون صنعت ومعدن اتاق بازرگانی البرز 
تقویت  لزوم  بر  رادیویی  اقتصادی  میزگرد  یک  در 
عرضه  برای  بین المللی  بازارهای  ایجاد  و  صادرات 

محصولات ایرانی تاکید کرد.
رضوی  »سیدمحمدباقر  هوادار؛  دنیای  گزارش  به 
تقوی« در یک میزگرد اقتصادی در رادیو البرز بیان 
مشورتی  بازوی  عنوان  به  بازرگانی  اتاق های  کرد: 
بخش خصوصی با دولت  سابقه ای بیش از ۱۲۰ سال 
بوده  این  بر  همیشه سعی  و  دارند  عرصه  این  در 
است که در صدور بخش نامه ها، قوانین و مقررات به 
اثرگذاری این موارد بر فعالیت های اقتصادی بخش 

خصوصی توجه جدی شود.
بازرگانی  اتاق  صنعت و معدن  کمیسیون  رئیس 
البرز با اشاره به اینکه قانون بهبود مستمر محیط 
بخش خصوصی  از  حمایت  راستای  در  کسب و کار 
فعالان  نفع  به  مرتبط  مقررات  و  قوانین  اصلاح  و 
این عرصه در مجلس شورای اسلامی مصوب شده 
است، گفت: بر اساس این قانون، اتاق های بازرگانی 
به عنوان مادر تشکل ها و مشاور سه قوه تعریف 
دولتی  دستورالعملی  و  بخش نامه  و هیچ  شده اند 
اتاق های  از  نظرخواهی  و  مشورت  بدون  نباید 
خصوصی  بخش  اقتصادی  تشکل های  و  بازرگانی 

تدوین یا اصلاح شود.
وی با تأکید بر اینکه البرز از حیث تعداد برگزاری 
کشور  سطح  در  گفت وگو  شورای  ماهانه  جلسات 
استانی پیش رو است، عنوان کرد: در این زمینه پس 
از بررسی چالش ها و مشکلات طرح شده از سوی 
فعالان بخش خصوصی در نشست کمیسیون ها و 
تشکل های تخصصی ذیل اتاق بازرگانی و یا جلسات 
کارشناسی شورای گفت وگو در نشست های رسمی 

این شورا و در حضور استاندار بررسی می شود.

او در خصوص مشکلات صنعت نساجی استان در 
تولید  خط  ماشین آلات  و  مواداولیه  تأمین  زمینه 
دلیل  به  مشخص  زمانی  بازه  یک  در  کرد:  عنوان 
تولید گسترده پنبه در کشور از جمله استان گلستان 
صادرکننده این محصول بودیم اما در سال های اخیر 

با چالش کمبود آن مواجه هستیم.
وی با اشاره به طرحی که دولت در راستای توسعه 
کشت  پنبه در کشور مدنظر دارد، گفت: با این اقدام 
بخش مهمی از چالش های فعالان صنعت نساجی 

در زمینه تامین این ماده اولیه حل می شود.
رضوی تقوی با اشاره به سمینار آموزشی که اخیرا در 
خصوص آشنایی فعالان تولیدی و صنعتی در زمینه 
استفاده از خدمات اعتبار اسنادی)اِل سی( داخلی 
در سیستم بانکی کشور در محل اتاق بازرگانی البرز 
برگزار شد، افزود: تولیدکنندگانی که با مشکل تامین 
هزینه خرید مواداولیه مواجه هستند، می توانند از 
اعتبار اسنادی داخلی استفاده کرده و نقدینگی لازم 

را از بانک دریافت کنند.
وی عنوان کرد: اعتبار اسنادی داخلی خدمت بسیار 
بزرگی است که فعالان بخش خصوصی می توانند با 
داشتن شرایط لازم از این خدمات بانکی استفاده 
به  اشاره  با  دیگری  بخش  در  تقوی  کنند.رضوی 
بهره مندی اعضاء حقیقی و حقوقی بخش خصوصی 
کرد:  تاکید  البرز  بازرگانی  اتاق  مختلف  از خدمات 
ارائه خدمات مشاوره ای در امور مالی، بانکی، بیمه، 
ظرفیت های  از  بهره مندی  و  کشاورزی  و  حقوقی 
مراودات  و  صادرات  تسهیل  زمینه  در  ارتباطی 
بین المللی از جمله رسالت های اتاق بازرگانی البرز 

در قبال اعضاء است.
بازرگانی  اتاق  صنعت ومعدن  کمیسیون  رئیس 
راستای  در  لازم  اقدامات  انجام  بر  همچنین  البرز 
تقویت صادرات و ایجاد بازارهای بین المللی عرضه 
محصولات ایرانی که موجب سودآوری برای فعالان 

اقتصادی بخش خصوصی است، تأکید کرد.

رئیسکمیسیونصنعتومعدناتاقبازرگانیالبرزتاکیدکرد:

 لزوم تقویت صادرات و ایجاد بازارهای بین المللی برای عرضه محصولات ایرانی 

در  تومانی   ۳۰۰۰ بنزین  سهمیه 
 ۱۵۰ از  شخصی  سوخت  کارت های 

لیتر به ۱۰۰ لیتر کاهش می یابد.
بر اساس اطلاعات رسیده از وزارت 
نفت، سهمیه بنزین ۳۰۰۰ تومانی در 
 ۱۵۰ از  شخصی  سوخت  کارت های 
لیتر به ۱۰۰ لیتر با هدف مقابله با 
این  و  است  یافته  کاهش  قاچاق 
موضوع ارتباطی با سهمیه ۶۰ لیتر 

ماهانه ندارد.
ادعا  خبرها  برخی  در  همچنین 
شده که ذخیره سهمیه بنزین ۱۵۰۰ 
تومانی که تا پیش از این، ۹ ماه و 
از  به  میزان حداکثر ۵۴۰ لیتر بود، 
و حداکثر ۳۶۰  ماه  به ۶  این پس 
باره  این  می یابد.در  کاهش  لیتر 
اینگونه اعلام شد که امکان ذخیره 
بنزین در کارت های سوخت در زمان 
بود  لیتر   ۳۶۰ یعنی  ماه   ۶ کرونا، 
که در آن زمان با توجه به کاهش 
برای  نگرانی  عدم  و  مسافرت ها 
زمان  این  سوخت،  سهمیه  ذخیره 

به ۹ ماه افزایش پیدا کرده بود، اما 
 ۱۵۰۰ بنزین  سهمیه  ذخیره  اکنون 
تومانی که تا پیش از این، ۹ ماه و 
به  میزان حداکثر ۵۴۰ لیتر بود، به 
کاهش  لیتر  و حداکثر ۳۶۰  ماه   ۶

یافته است.
که  است  معنا  بدین  مسئله  این 
بنزین  سهمیه های  ذخیره  امکان 
۱۵۰۰ تومانی در کارت های سوخت 
بیش از ۳۶۰ لیتر وجود ندارد و اگر 
کارت سوختی، به این میزان سهمیه 
بنزین داشته باشد، در ماه های آتی 

سهمیه جدید دریافت نخواهد کرد.

 کاهش سهمیه بنزین آزاد
 به ۱۰۰ لیتر

رعایت  برای  کرد  اعلام  متا  شرکت 
کاربران  به  اروپا،  اتحادیه  قوانین 
این  در  فیس بوک  و  اینستاگرام 
درباره  بیشتری  گزینه های  منطقه، 
سرویس های  از  استفاده  نحوه 
عرضه  شرکت  این  اجتماعی  شبکه 
خواهد شد.به گزارش دنیای هوادار؛ 
اجتماعی  شبکه  شرکت  بزرگترین 
که  است  شرکتی  جدیدترین  جهان، 
پس از تلاش های گوگل برای رعایت 
اتحادیه  دیجیتال  بازارهای  قانون 
این  رعایت  برای  را  تغییراتی  اروپا، 
قانون می دهد.ظرف مدت چند هفته 

شبکه  پلتفرم های  کاربران  آینده، 
اجتماعی متا، اعلان هایی را دریافت 
اطلاع می دهند  آنها  به  که  می کنند 
آیا  که  کنند  انتخاب  می توانند  که 
با  را  خود  اطلاعات  دارند  دوست 
سرویس های این شرکت به اشتراک 

بگذارند یا خیر.
دسترسی  این،  از  پیش  متا  شرکت 
تبلیغات  بدون  پولی  اشتراک  به 
فیس بوک و اینستاگرام را به کاربران 
در اروپا عرضه کرده بود. این اشتراک 
سخت گیرانه  مقررات  به  واکنش  در 
اتحادیه اروپا پیرامون نحوه جمع آوری 
داده های کاربران و استفاده از آنها در 
اروپا، عرضه شد. شرکت متا امیدوار 
بدون  اشتراک  طرح  عرضه  با  است 
انتخاب  حق  کاربران  به  تبلیغات، 
دهد تا بین دسترسی به اینستاگرام و 
فیس بوک رایگان به همراه تبلیغات 
نسخه های  و  شده  سازی  شخصی 
بدون تبلیغات و پولی این دو پلتفرم، 

انتخاب کنند.

وزارت نفت اعلام کرد

 اینستاگرام و فیس بوک به اروپایی ها 
حق انتخاب بیشتری داد

بنا بر اعلام شرکت متا 

با حضور معاون حقوقی، امور مجلس و استان های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی »علی تمنایی« مدیرکل 
پیشین اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان 

مدیرکل  به عنوان  سیدین نیا«  مهدی  »سید  و  تودیع 
جدید معارفه شد.مدیرکل جدید اداره فرهنگ و ارشاد 
مقطع  در  اقتصاد  آموخته  دانش  اصفهان  اسلامی 

کارشناسی دانشگاه اصفهان و کارشناسی ارشد تهیه 
کنندگی دانشگاه صداوسیما و از چهره های شناخته 
شده جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی در اصفهان است.

مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان معارفه شد



روزنامه

77 فرهنگ
است رایگان  پنجشنبه  موزه ها  از  بازدید 

بازدید از موزه ها و اماکن تاریخی زیرنظر وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی پنجشنبه ۵ بهمن ماه رایگان شد.با 
پیشنهاد بنیاد بین المللی غدیر و با موافقت عزت الله ضرغامی ـ وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، بازدید از موزه ها و 
شماره 1486 -سه شنبه  3 بهمن 1402اماکن فرهنگی  تاریخی تحت نظارت این وزارتخانه در روز پنجشنبه ۵ بهمن همزمان با سالروز ولادت حضرت علی )ع( رایگان است.

دنیای سوفی
فلسفی  رمان  یک  سوفی  دنیای 
نویسنده  گردر«  »یوستین  اثر 
نروژی است که چاپ اوّل آن در 
سال ۱۹۹۱ میلادی در نروژ منتشر 
که  است  داستانی  اثر  این  شد. 
ساده  زبان  به  را  فلسفه  تاریخ 
می کند  تشریح  نوجوانان  برای 
برگردانده  زبان  به ۵۹  کنون  تا  و 
توجه  نوجوانان،  بر  و علاوه  شده 
جلب  به خود  هم  را  بزرگ سالان 

کرده است. از روی کتاب دنیای سوفی یک فیلم و یک بازی رایانه ای، هر دو به 
همین نام، ساخته شده است.

این کتاب را نخستین بار حسن کامشاد به فارسی ترجمه و در سال ۱۳۷۵ توسط 
انتشارات نیلوفر چاپ کرد. این ترجمه در سال ۱۴۰۲ به چاپ سی و یکم رسید. 

همچنین تا کنون ۱۰ ترجمهٔ فارسی دیگر نیز از این کتاب منتشر شده است.

معرفی کتاب

نابخشوده
فیلم نابخشوده Unforgiven یکی از 
»کلینت  وسترن  فیلم های  بهترین 
ایستوود« و نوعی سنگ بنای بالغ 
ایستوود  کلینت  سلطنت  دوران  در 
قانون شکن است.  پادشاه  به عنوان 
وسترن  آثار  از  جدی تر  و  خسته تر 
قبلی ایستوود، »نابخشوده« بسیاری 
که  را  آمریکایی  اسطوره های  از 
تداوم  بار  اولین  برای  وسترن  ژانر 

بخشید، منعکس می کند. 
کلینت ایستوود کارگردانی، تهیه کنندگی و بازی در این وسترن بسیار تحسین شده 
را بر عهده داشت. این اثر برنده اسکار بهترین فیلم، بهترین کارگردانی، بهترین بازیگر 
نقش مکمل مرد و بهترین تدوین فیلم شد. ایستوود اسطوره ها و افسانه های وسترن 
را تخریب می کند و از نو آن را واکاوی می کند؛ نتیجه یک شاهکار است که شایسته 

اسکار بهترین فیلم و بهترین کارگردانی است.

معرفی فیلم

بیستمین دوره جشن تصویر سال با مرور آثار تصویری 
و فیلم های ۲۰ سال گذشته در خانه هنرمندان برگزار 
بیستم  دوره  فراخوان  در  سال  تصویر  می شود.جشن 
 »۲۰« عدد  اعتبار  و  احترام  »به  است:  نوشته  خود 
امسال در بیستمین دوره تصویر سال و جشنواره فیلم 
همیشگی  فراخوان  انتشار  به جای  درصددیم  تصویر 
سال های گذشته، مروری داشته باشیم به آثار عکاسی، 
پوستر، کاریکاتور و فیلم های ارائه شده در بیست دوره 

نمایشگاه تصویر سال و جشنواره فیلم تصویر.
مرور ویژه ای که بدون شک، هم به لحاظ تاریخ هنرهای 
ایران و هم به علت جذابیت و امکانات  تصویری در 
نقد  میزگردهای  کیفیت  نیز  و  نمایشگاهی  آموزشی 
اهالی  آثار منتخب، قطعا میعادگاه خاص  بررسی  و 

فرهنگ و هنر خواهد بود.
فراخوان مسابقه  و نمایشگاه »عکس های موبایلی«

فیلم  جشنواره  و  سال  تصویر  دوره ی  بیستمین 
همچون   ۱۴۰۲ اسفندماه  هجدهم  تا  یکم  از  تصویر 
دوره های گذشته با در اختیار داشتن تمامی فضاهای 
نمایشگاهی و نمایش فیلم خانه هنرمندان ایران برگزار 
می شود.ویژگی اصلی بیستمین دوره، مرورآثار ارائه شده 
در بیست سال گذشته )منتخبی از آثار چاپی عکاسی، 
گرافیک و کاریکاتور در گالری ها و نیز نمایش فیلم های 
برنده جایزه و منتخبی از فیلم های شاخص ارائه شده در 
دوره های پیشین جشنواره فیلم تصویر( است.آثار جدید 
نمایشگاهی فقط در بخش ویژه »عکس های موبایلی« 
هنرمندان  اسامی  و  بازبینی  شد.نتایج  خواهد  ارائه 

و  موبایلی  عکس های  نمایشگاه  بخش  به  راه یافته 
بخش مرور بر بیست سال گذشته نمایشگاه تصویر سال 
و جشنواره فیلم تصویر که با انتخاب گروه کارشناسی 
 تصویرسال انجام خواهد شد، از طریق سایت تصویر سال

پایانی  شد.آئین  خواهد  اعلام   http://tassvir.com  
»عکس های  ویژه:  بخش  برندگان  جوایز  اهدای  و 
هجدهم  جمعه  روز  تصویرسال،  بیستمین  موبایلی« 
اسفندماه ۱۴۰۲ برگزار خواهد شد. مراسم پایانی همراه 
با بزرگداشت و اهدای لوح سپاس به همراهان بیست 
دوره گذشته جشن تصویر سال و جشنواره فیلم تصویر 
همراه با اهدای جوایز بخش عکس های موبایلی در روز 
جمعه ۱۸ اسفندماه سال جاری در سالن شهناز خانه 

هنرمندان برگزار خواهد شد.

بیستمین جشن تصویر سال برگزار می شود
 مرور آثار تصویری و فیلم های ۲۰ سال گذشته؛

سینمای جهان

 

گوشه و کنار

بندیکت فیتزجرالد نویسنده 
»مصایب مسیح« از دنیا رفت

بندیکت فیتزجرالد که با مل گیبسون فیلمنامه فیلم 
»مصایب مسیح« را نوشته بود در ۷۴ سالگی از دنیا 
رفت.فیتزجرالد که چندین اثر قابل توجه به نام خود 
فیلم »مصایب  زیاد  بسیار  دلیل موفقیت  به  داشت، 
مسیح« بیشتر به عنوان یکی از نویسندگان این فیلم 
به یاد آورده می شود. فیلمنامه این درام که سال ۲۰۰۴ 
اکران شد، توسط فیتزجرالد با همراهی کارگردان فیلم 
مل گیبسون نوشته شد. این فیلم که مصلوب شدن 
حضرت عیسی مسیح با بازی جیم کاویزل را به تصویر 
و  آورد  به دست  گیشه  در  بسیاری  فروش  می کشد، 
هنوز رکورد پرفروش ترین فیلم با رتبه R اکران شده در 

آمریکا را به نام خود دارد.
این نویسنده همچنین به خاطر فیلمنامه فیلم »خون 
خردمند« محصول ۱۹۷۹ که با همکاری برادرش مایکل 
فیتزجرالد نوشته شده، شناخته می شد. در این فیلم 
استانتون و  برد دوریف، هری دین  چهره هایی مانند 
را  درصد  امتیاز ۸۸  فیلم  و  داشتند  بیتی حضور  ند 
در راتن تومیتوز دارد.فیتزجرالد از رمان نمادین »موبی 
را به فیلمنامه مینی  اقتباس کرده و آن  دیک« هم 
سریال تلویزیونی در سال ۱۹۹۸ بدل کرد. او همچنین 
در فیلم های تلویزیونی »قلب تاریکی« و »زلدا« هر ۲ در 
سال ۱۹۹۳ و همچنین سریال های تلویزیونی »در کمال 
خونسردی« در سال ۱۹۹۶ و »شیطان« در سال ۲۰۲۰ کار 
کرد. »در کمال خونسردی« و »موبی دیک« هر یک چند 

نامزدی امی کسب کردند.

 رقابت »جناکات« 
در جشنواره آمریکایی

کارگردانی  و  نویسندگی  به  »جناکات«  کوتاه  فیلم 
عطا مجابی در هشتمین حضور جشنواره ای خود به 
سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی فیلمی در آمریکا 
راه پیدا کرد.فیلم کوتاه »جناکات« آخرین ساخته عطا 
مجابی و از تولیدات انجمن سینمای جوانان ایران که 
ایتالیاست، به سیزدهمین  ایران و  محصول مشترک 
 Love Your Shorts فیلم  بین المللی  جشنواره  دوره 
آمریکا راه پیدا کرد.این جشنواره مستقل که هر ساله 
برگزار  الی ۱۵ فوریه  از ۱۲  آمریکا  فلوریدای  ایالت  در 
می شود، مأموریت خود را ترویج و شناخت هنر فیلم 
کوتاه و هنرمندان آن اعلام کرده و به طور تخصصی 
رقابت  به  را  انیمیشن  و  مستند  کوتاه،  فیلم های 
می گذارد.»جناکات« اثری اقتباسی در گونه داستانی 
و در ژانر »نئونوآر/ فانتزی« است که در لوکیشن هایی 
قزوین  و  تهران  در  فرهنگی،  و  تاریخی  هویت  با 

فیلم برداری شده است.

دوشنبه های تئاتری با زبان 
اشاره در تالار هنر

نمایش های در حال اجرا در تالار هنر، روزهای دوشنبه 
با حضور مترجم ناشنوایان روی صحنه می روند.

با پیشنهاد و پیگیری و همت مخاطبان، مدیریت تالار 
هنر و هنرمندان، از دوشنبه ۲ بهمن ۱۴۰۲ هر دوشنبه، 
نمایش های در حال اجرای این سالن تئاتری با حضور 

مترجم ناشنوایان به صحنه می روند.
مخاطبان  پررنگ تر  باعث حضور  که  نیک  اتفاق  این 
کودک و نوجوان ناشنوا در تالار هنر می شود با قبول 
نوجوان  و  تئاتر کودک  از هنرمندان  یکی  مسئولیت 
اشاره  زبان  ترجمه  همزمان  که  پارسا  المیرا  نام  به 

نمایش های روی صحنه را انجام می دهد، میسر شد.
که  »گنجی  نمایش  میزبان  حاضر  حال  در  هنر  تالار 
)ادیب نیا(  بیات  رضا  کارگردانی  به  نداشت«  پادشاه 
ساعت ۱۹:۳۰ و نمایش »ماهی کوچولو« به کارگردانی 
سرودنمایشِ  است.در   ۱۸ ساعت  هاشمی  حجت 
»عطرآِدم« به کارگردانی مهدی فرشیدی سپهر که ماه 
گذشته در مرکز سینما تئاتر کانون پرورش فکری وزرا 
روی صحنه رفت نیز یکی از بازیگران مترجم ناشنوایان 
بود و ترجمه همزمان سرودها و نمایش به زبان اشاره 

برای مخاطبان بسیار جالب و بدیع به نظر می رسید.

دنیایفانتزی،فانتزی،فانتزی؛

اولیور استون درباره »باربی« و »جان ویک« نظر داداولیور استون درباره »باربی« و »جان ویک« نظر داد
اولیور استون می گوید رایان گاسلینگ با بازی در فیلمی 
کودک سازی  به  و  تلف  را  خود  وقت  »باربی«   مانند 
هالیوود کمک می کند و وی با تماشای »جان ویک« به 

خواب رفته است.
اولیور استون نظرات خود را درباره صنعت سینمای ابراز 
کرد و گفت فیلم هایی مانند »باربی« به »کودک سازی 

هالیوود« کمک می کنند.
وی که چندی پیش توصیه کرده بود رایان گاسلینگ 
نباید در فیلم گرتا گرویگ بازی می کرد و به جای آن 
باید در فیلم های جدی تر تمرکز کند، نه اینکه بخشی 
از این کودکانه شدن هالیوود باشد حالا در مصاحبه ای 
با »سیتی ای ام« گفته: امروز همه چیز فانتزی، فانتزی، 
فانتزی  فانتزی شده و حتی تمام تصاویر جنگی هم 
فانتزی است.استون درباره مجموعه فیلم های »سریع و 
خشمگین« هم نظر داد و گفت قبلًا از این فیلم ها لذت 
می برد، اما اخیراً آنها شبیه فیلم های مارول شده اند. وی 

افزود: آخر چند تا تصادف می توان دید؟
در همان مصاحبه، استون همچنین نظرات خود را در 
مورد »جان ویک«، فرنچایزی با بازی کیانو ریوز هم بیان 
کردم  تماشا  را  ویک«  »جان  هواپیما  در  گفت:  و  کرد 
]۱۶۹ دقیقه[ و من در  که سه ساعت و خرده ای است 
طول آن حدود ۷۷۸ بار به خواب رفتم. بیدار می شدم و 
مجبور بودم با او روبه رو شوم و افراد بیشتری را بکشم. 
انحطاطی غیرمنطقی دچار  به  دنیا  این است که  مثل 

شده است.مجموعه فیلم های »جان ویک« توسط چاد 
استاهلسکی کارگردانی شده و فیلم چهارم آن سال ۲۰۲۳ 

برمبنای فیلمنامه شی هاتن و مایکل فینچ اکران شد.
عنوان »هسته ای  با  استون مستندی  فیلم  جدیدترین 
حالا« بود که انرژی هسته ای را به عنوان راه حل مورد 
نیاز برای مبارزه با تغییرات آب و هوایی مطرح می کرد.

الیور استون کارگردان، نویسنده و تهیه کننده ضدجنگ 
است که به واسطه کارگردانی سری فیلم هایی که درباره 
جنگ ویتنام ساخته به شهرت رسید و تاکنون سه بار 

موفق به دریافت جایزه اسکار شده است.

و   )۱۹۸۹( جولای«  چهارم  »متولد   ،)۱۹۸۶( »جوخه« 
اوست  معروف  سه گانه   ،)  ۱۹۹۳( زمین«  و  »بهشت 
به تصویر  را  جنگ  از  مختلفی  جنبه های  یک  هر  که 
»قاتلین  و  »پلیتون«  استریت«،  »وال  است،  کشیده 
بالافطره« نیز از جمله دیگر آثار شاخص این کارگردان 
آمریکایی به شمار می رود.او در سال ۱۹۷۸ برای فیلم 
جایزه  کسب  به  موفق  نیمه شب«  سریع السیر  »قطار 
اسکار بهترین فیلمنامه اقتباسی شد و دو بار نیز برای 
جولای«  چهارم  »متولد  و   )۱۹۸۶( »پلیتون«  فیلم های 

)۱۹۸۹( اسکار کارگردانی گرفته است.
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